
Volebné miestnosti v 
Dome kultúry a v Osve-
tovej besede Tunežice 
budú otvorené od 7.00 – 
22.00 hodiny.
Aj váš hlas sa bude po-
dieľať na voľbe predsedu 
a poslancov Trenčianske-
ho samosprávneho kraja.
V septembri 2017 sme si 
pripomenuli 30. výročie 
vychádzania spravodajcu 
Ladecké zvesti. 

Obecné zastupiteľstvo sa zišlo na zasadaní v auguste a v 
septembri. 
Školy naštartovali nový školský rok. Materská škola s no-
vovzniknutou triedou i novým vedením školy. V Základ-
nej škole nastúpilo 183 žiakov a jeden nový pedagóg. V 
Odbornom učilišti internátnom sa počet žiakov podstat-
ne nezmenil, nový školský rok začalo 104 žiakov. 
Pripomenuli sme si 73. výročie Slovenského národného 
povstania pri pomníku padlých. 
Dobrovoľníci hasiči úspešne usporiadali súťaž v hasič-
skom športe. Turisti „vyšliapali“ dve túry po slovenských 
horách. Slovenský zväz zdravotne postihnutých pokra-
čoval v aktivitách na prospech svojich členov. Futbalisti 
majú za sebou niekoľko majstrovských stretnutí v kate-
górii žiakov, dorastencov a dospelých. Čoskoro začnú v 
troch ligách aj stolní tenisti. 
Veriaci z Ladiec a širokého okolia sa zúčastnili na púti v 
Skalnom sanktuáriu na Butkove. 
Zo stavieb sme v Ladcoch úspešne ukončili detské 
ihrisko v Tunežiciach, stavbu oplotenia Materskej ško-
ly, dokončuje sa rekonštrukcia telocvične ZŠ, začala sa 
očakávaná modernizácia Domu kultúry a namontovali 
bezpečnostné kamery. 
V októbri opäť privítame milovníkov poézie na celoslo-
venskej súťaži v prednese pôvodnej slovenskej ľúbostnej 
poézie Koyšove Ladce. 
Najdôležitejšou politickou udalosťou budú novembrové 
voľby poslancov a predsedu Trenčianskeho samospráv-
neho kraja.
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Voľby do orgánov TSK 
sa budú konať 4. no-
vembra 2017 v čase od 
7.00 do 22:00 hodiny. 
V Ladcoch budú 3 vo-
lebné okrsky s voleb-
nými miestnosťami v 
Dome kultúry a v Osve-
tovej besede Tunežice. 
V okrese Ilava budeme 
voliť predsedu a 5 po-
slancov TSK. 
Spôsob hlasovania je 
obvyklý. Na hlasova-
com lístku pre voľby 
poslancov zastupi-
teľstva môže volič za-
krúžkovať najviac toľko 
poradových čísiel kan-
didátov, koľko je urče-
ných v našom okrese, 
teda 5. (Počet poslan-
cov je uvedený aj na 
hlasovacom lístku.)
Na hlasovacom lístku 
pre voľby predsedu TSK 
môže volič zakrúžkovať 
poradové číslo len jed-
ného kandidáta. 

Zbor pre občianske záležitosti 
pripravuje na 27. októbra t.r. už 
druhé tohoročné uvítanie novo-
narodených detí. Na slávnosti 
čaká rodičov a ich deti príhovor, 
kultúrny program, kvety a darčeky. 
Na pamäť tejto udalosti sa rodičia 
podpíšu do pamätnej knihy. Vede-
nie obce a členovia ZPOZ-u sa tešia 
na stretnutie s rodičmi a ich deťmi. 

O 47 kresiel v zastupi-
teľstve Trenčianskeho 
samosprávneho kraja sa 
v deviatich volebných 
obvodoch (totožné s 
okresmi) uchádza 276 
kandidátov, o post pred-
sedu TSK 7 kandidátov. 
V obvode Ilava budeme 
voliť 5 poslancov z 26 
kandidátov. 
Menný zoznam kan-
didátov na poslancov 
dostanú všetci voliči na 
pozvaní k voľbám v ok-
tóbri 2017, tam budú aj 
ostatné informácie (vek 
kandidáta, povolanie a 
politická strana, zdru-
ženie, koalícia, za ktorú 
kandiduje). 
Zoznam bude definitív-
ne známy do konca sep-
tembra (po uzávierke 
Ladeckých zvestí). 

Právomoci samosprávnych krajov v Slovenskej republike sú pomerne veľké. 
Rozhodne majú vplyv na život v obciach, na ich školstvo, kultúru, zdravotníc-
tvo, komunikácie a ďalšie oblasti infraštruktúry. 
Preto je vzťah Ladčanov k týmto voľbám udivujúci. Vo všetkých predchádzaj-
úcich sme si udržovali „negatívny rekord“ v účasti. Tak v roku 2001 prišlo 18,8 
% oprávnených voličov, v roku 2005 len 10 %, v roku 2009 prišlo 12,32 % a v 
roku 2013 len 11 %.  Dôležitosť týchto volieb je nesporná. Prístup občanov – 
voličov by sa mal v Ladcoch zmeniť. 
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Voľby do TSK

Jakub Špánik
Bohuš Chlebo
Leonard Fábik

Ryan Čorej
Tobias Bielik

Sofia Janišová
Adam Beňák

Stella Starečková
Veronika Soňa Mikulová

Novonarodeným deťom pra-
jeme zdravé a šťastné detstvo.

Jozef Šmehlík (49)
Pavol Eliáš (85)

Pozostalým vyslovujeme sústrasť. 

85 rokov
Mária Koštialiková  
(16. októbra 1932)

Alžbeta Zahradníková
(27. novembra 1932)

Výročie sobášov
60. výročie

Rudolf Fedor a Božena 
Králová (20.10.1957)

Pavel Eliaš a Vlasta Faturová
(16.11.1957)

55. výročie
Bohumil Turza a Johana 
Náhliková  (29.12.1962)

Dňa 29. septembra 2017 
uzavreli manželstvo 
Nadežda Justhová a 

Miroslav Peterka

Mladomanželom a jubilan-
tom blahoželáme a prajeme 
im zdravie, porozumenie a 

šťastný život.

Z matriky 
obce

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Voľby do orgánov Trenčian-
skeho samosprávneho kraja

Kandidáti  

Uvítajú novonaro-
dené deti

Podľa informácie V. Re-
zákovej z úradu samo-
správneho kraja pre týž-
denník MY, kandidáti na 
predsedu samosprávne-
ho kraja sú títo:
Jaroslav Baška
(predseda TSK, 42 r.,
Dohňany)
Petra Hajšelová
(právnička, 34 r.,
Prievidza)
Renáta Kaščáková
(poslankyňa NRSR, 51 r., 
Trenčín)
Nora Pániková
(živnostníčka, 42 r.,
Prievidza)
Igor Valko
(podnikateľ, 46 r., 
Prievidza)
Štefan Škultéty
(primátorm, 42 r.,
Trenčianske Teplice)
Ferdinand Vavrík
(doktorant, 26 r., Beluša)



Od 15.1.2016, kedy sme podali žiadosť na agentúru 
SIAE do Bratislavy a až do dnešných dní sme čakali, či 
naša práca, čas a finančné prostriedky na projektovú 
dokumentáciu, externý manažment, verejné obsta-
rávanie, budú odmenené schválením celého tohto 
procesu a odsúhlasením zmluvy s víťazom výberové-
ho konania  na zhotovenie prác na projekte „ Zníže-
nie energetickej náročnosti DK Ladce“. 

Obecné zastupiteľstvo sa zišlo v obradnej miestnosti 
Obecného úradu 23. augusta t.r. za prítomnosti 8 po-
slancov a starostu obce. 

Zrealizovaním tejto rekonštrukcie, v celkovej cene 
1 294 237 €, obec zachráni tieto budovy, ktoré  by bez te-
jto finančnej dotácie boli o niekoľko rokov pre obec tak 
finančne náročné, že by bola nútená priestory veľkej sály 
ako aj bývalého kina pre zlý technický stav a zatekajúce 
strechy uzavrieť.
Týmto významným dňom sa stal 28. august 2017, kedy 
spoločnosť L.I.R.R. Prievidza podpísala s obcou Ladce do-
kument o prevzatí staveniska na našom Dome kultúry. 
Spoločnosť sa zaviazala, že práce na našom „kulturáku“ 
budú trvať 103 pracovných dní, s výnimkou dní, kedy ne-
bude z dôvodu zlých poveternostných podmienok mož-
né pokračovať na prácach. Samotné práce boli zahájené 
8.9.2017 a od tej doby je na stavbe čulý pracovný ruch. 
V týchto dňoch sú už zamurované okná vo veľkej sále, 
ktoré boli už niekoľko rokov zakryté  polystyrénom a pra-
covníci už aj zatepľujú steny od futbalovej tribúny. Do-
dávateľ okien  zameral okná a dvere, ktoré by mali byť 
vymenené do konca októbra. Súčasťou rekonštrukcie je 
vybudovanie samostatných kotolní a výmena rozvodov 
kúrenia pre každú budovu, ktoré by mali zefektívniť vy-
kurovanie. Vo veľkej sále bude namontovaná rekuperá-
cia vzduchu, ktorá bude napomáhať vykurovaniu pri 
vytváraní príjemnej tepelnej pohody pri našich kultúr-
no-spoločenských akciách. K tomu samozrejme bude 
potrebná dostatočná izolácia a oprava rovných striech 
a doplnenie izolácie do priestorov pod našimi šikmými 
strechami. A posledné opatrenie, ktoré by malo znížiť ná-
klady na vykurovanie je solárny ohrev vody, ktorý bude 
namontovaný na budove Obecného úradu.

Ing. J. Koyš

Prerokovali výmenu dvojiz-
bového nájomného bytu 
za trojizbový v bytovke 
na Štúrovej ulici. Nájomca 
trojizbového bytu Viliam 
Popelka predložil výpoveď 
nájomnej zmluvy. Obec 
evidovala žiadosť Drahosla-
va Sikorského na trojizbový 
byt. Zastupiteľstvo súhlasi-
lo s uvoľnením bytu a pri-
delením bytu Drahoslavovi 
Sikorskému.
Na základe tejto dohody 
sa uvoľnil dvojizbový byt. 
Sociálno-bytová komisia 
prehodnotila predložené 
žiadosti a navrhla prideliť 
byt číslo 14 Ervinovi Kalu-

Prišiel čas na naše deti v Tunežiciach, kde sa nám podarilo 
vytvoriť priestor na ihrisko pre „malých aj veľkých“. V júli 
tohto roku sme ukončili stavebné práce a odovzdali ob-
čanom tejto lokality vynovený detský park. Zo starého a 
zdevastovaného priestoru pri osvetovej besede sa stane 
miesto oddychu a trávenia voľného času s deťmi, vymie-
ňania si informácií s rodičmi.
Preliezky, hojdačky, kolotoč, zostava Workout je presne 
to, čo chýbalo v tejto lokalite. Veríme, že sa budete tešiť a 
udržiavať si tento pekný priestor. Ihrisko má svoj bezpeč-
nostný poriadok, ktorý odporúčame dodržiavať.
Projekt bol uskutočnený aj s podporou nadácie SPP Brati-
slava vo výške 2 000 eur. To pokrylo čiastočne náklady na 
zakúpenie jednotlivých prvkov parku. 
Súčasná podoba a vybavenosť parku nie je konečná. Po-
stupne sa bude ďalej zveľaďovať a zatraktívnovať. 

Mgr. Dáša Šeligová
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Život  v  obci

Poslanci zasadali v auguste

Tunežickým deťom

Významný deň pre 
Dom kultúry

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

sovi. Zastupiteľstvo vyslovi-
lo súhlas. 
V ďalšom bode sa poslan-
ci oboznámili s obsahom 
zmluvy o dielo na stavbu 
„Modernizácia a energetic-
ká optimalizácia Kultúrne-
ho domu Ladce“. Na zákla-
de verejného obstarávania 
uspela spoločnosť L.I.R.R., 
s.r.o. so sídlom v Prievid-
zi, ktorá bude vykonávať 
stavebné práce a dodávku 
materiálu. Cena za zho-
tovenie diela predstavuje 
sumu 1 116 540 eur. Obec-
né zastupiteľstvo uzatvore-
nie zmluvy jednomyseľne 
schválilo.

Foto: Mgr. Miroslav Lipták



str. 4   LZ 05 / 2017

Čas nezastavíš

Jubileum Klubu pria-
teľov poézie Pavla Koyša

20 rokov s Považským 
osvetovým strediskom

Koyšove Ladce 2017

Koyšove Ladce

Kultúra

Od januára 1995 sa v Klube Spolku slo-
venských spisovateľov v Bratislave stretá-
va skupina nadšencov básnickej tvorby, 
priatelia, spolupracovníci a významné 
osobnosti, aby si pripomenuli nedožité 
narodeniny básnika Pavla Koyša. 
Na januárovom stretnutí v roku 1997 čle-
novia organizačného štábu: JUDr. Marga-
réta Koyšová, Mgr. Helena Hanisková, Ing. 
Jozef Mikloš, Dr. Leo Kaša, CSc. predložili 
účastníkom návrh založiť občianske zdru-

Celoštátna súťaž v umeleckom prednese 
pôvodnej slovenskej ľúbostnej poézie. 

Vyhlasovateľ súťaže: Klub priateľov poézie Pavla Koyša
Spoluvyhlasovateľ: Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR

Organizátor: Považské osvetové stredisko Považská Bystrica
Spoluorganizátor: obec Ladce, Považská knižnica Pov. Bystrica

20. október 2017 - Dom kultúry Ladce

Súťaž v umeleckom prednese pôvod-
nej slovenskej ľúbostnej poézie vznikla 
z iniciatívy Klubu priateľov poézie Pavla 
Koyša a poriada sa v októbri v Ladcoch. 
Každoročne sa stretáva niekoľko desia-
tok recitátorov, ktorí prezentujú nielen 
verše Pavla Koyša, ale aj ostatných vý-
znamných slovenských básnikov. 
Prvý ročník organizoval Klub priateľov 
poézie Pavla Koyša spolu s Obecným 
úradom v Ladcoch pre školy v najbliž-
šom okolí v roku 1995. Od roku 1997 sa 
na súťaži organizačne podieľa Považské 
osvetové stredisko. Postupne sa z regi-
onálnej súťaže stáva krajská a celoslo-
venská. Na žiadosť Klubu priateľov poé-
zie Pavla Koyša Ministerstvo školstva SR 
zaregistrovalo súťaž Koyšove Ladce ako 
Celoslovenskú recitačnú súťaž pôvod-
nej slovenskej ľúbostnej poézie. Od-
vtedy, od roku 1998, sa súťaž koná pod 
záštitou Ministerstva školstva SR. 
Okrem každoročného organizovania 
súťaže medzi významné počiny treba 
zarátať odhalenie pamätnej tabule Pav-
la Koyša na Dome kultúry v roku 1996, 
ktorej autorom bol národný umelec, 
akad. sochár Tibor Bartfay. 

ženie Klub priateľov poézie Pavla Koyša. 
Dňa 2. júla 1997 schválili stanovy a zvo-
lili správnu radu v zložení: PhDr. Vladimír 
Čerevka, CSc., predseda, JUDr. Margaré-
ta Koyšová, podpredsedníčka, Ing. Jozef 
Mikloš, 1. tajomník, PhDr. Bohumil Bičan, 
2. tajomník, Mgr. Helena Hanisková, hos-
podárka a členovia: Mgr. Vojtech Kondrót, 
Ing. Jaroslav Hnilický, Anton Baláž. Zvolili 
aj členov dozornej rady: Dr. Leo Kaša, CSc., 
Ing. Michal Holovič, G. Galabová.

Čas sa zastaviť ani vrátiť nedá. Dá sa však po-
môcť pamäti a privolať obraz udalostí, ktoré 
zapadli prachom času do zabudnutia. 
Oddávna na to slúžili kroniky, rôzne historické 
zápisy i často nespoľahlivé ústne podania. V 
modernej dobe fotografie, filmy a veľké množ-
stvo video a audio médií. Všetky slúžia na to, 
aby sa zachoval moment času pre budúce ge-
nerácie, takpovediac „zakonzervoval“. 
Inšpirovaný obecnou kronikou som stál na jubi-
lujúcej železničnej stanici a rozmýšľal, ako to tu 
vyzeralo pred 105 rokmi, teda v roku 1912, keď 
stanicu zriadili. Aké technické zariadenia kont-
rolovali bezpečnosť prevádzky, do akých vlako-
vých súprav cestujúci nasadali. Cítil som dym z 
parných lokomotív a márne sa vyhýbal prachu 
z vtedajšej cementárne. 
Miestne noviny začal v Ladcoch vydávať uči-
teľ Branislav Lipták pod patronátom Považ-
skej cementárne v roku 1962. Zásadná zme-
na v obsahu, ale najmä v grafickej podobe 
sa stala, keď Závodný klub cementárne zís-
kal ofsetový tlačiarenský stroj formátu A3. 
Po viacročnom odmlčaní oživenie nastalo 
v roku 1987, teda pred tridsiatimi rokmi, 
keď sa zrodil spravodajca MNV pod názvom 
Ladecké zvesti. Redaktorom bol Branislav 
Lipták a potom časť deväťdesiatych rokov 
Alžbeta Bušíková a Jozef Dohňanský. 
Po roku 1998 sa zmenila podoba i obsah 
Ladeckých zvestí a zabezpečila sa dvojme-
sačná periodicita. Odvtedy spravodajca vy-
chádza na 10 – 12 stranách. 
Ďalšia kvalitatívna zmena nastala v roku 
2015 – spravodajcu dostávajú čitatelia vo 
farbe. Stabilizovala sa organizácia: redak-
tor, grafik, vydavateľ, tlačiareň i skupina 
dopisovateľov. Dodržiavajú sa dvojme-
sačné termíny vychádzania, zavádza sa 
príloha U nás. Zlepšuje sa kvalita obsahu a 
Ladecké zvesti sa zaraďujú medzi najlepšie 
v regióne. V dnešnej podobe od roku 1998 
vyšlo 132 čísiel. 
Mladší návštevníci rímskokatolíckej modliteb-
ne v Tunežiciach možno nevedia, že tu bol od 
roku 1932 obecný dom. Za jeho výstavbu boli 
všetci, nemohli sa však dohodnúť o umiestne-
ní. Napokon sa dohodli a obecný dom posta-
vili. Slúžil starostovi, obecnému zastupiteľstvu 
a občanom až do roku 1976, kedy sa Tunežice 
zlúčili s Ladcami.  Medzi nami ešte žijú zaklada-
telia a účastníci v minulosti vynikajúceho Klubu 
mládeže pri organizácii mládeže a Závodnom 
klube. Založili ho v roku 1967, teda pred päť-
desiatimi rokmi. Predsedom bol Jaroslav Koyš, 
ktorý myšlienku založiť Klub priniesol so svojimi 
priateľmi z Dubnice nad Váhom. Na pestrej čin-
nosti sa podieľala celá plejáda dievčat a chlap-
cov – dnes sedemdesiatnikov. Žiaľ, teraz v obci 
nejestvuje nijaké podobné zariadenie. 
Prechádzka zaujímavými udalosťami histórie 
osvieži pamäť starších a možno poučí mladých. 
Ale určite nás núti porovnávať a niekedy aj in-
špiruje.                                                         - kronikár obce -

(autorom grafiky je akad. maliar Ivan Schurmann)
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Septembrové zasadanie 
obecného zastupiteľstva

Návrat do letných dní

Život  v  obci

Ing. Alena Černotová, ekonómka 
obce, podala správu o čerpaní roz-
počtu za 2. štvrťrok 2017. Predložila 
návrh na úpravu rozpočtu:
20 000 eur ako príjem od Lesov SR 
na rekonštrukciu Cementárskej uli-
ce a 344 300 eur od Ministerstva 
životného prostredia na moderni-
záciu Domu kultúry. 
Ing. arch. Igor Hianik zo spoločnosti 
In architekt, s.r.o. Pezinok predstavil 
urbanistickú štúdiu Cementárskej 
ulice. 
Potom poslanci zamietli žiadosť Mi-
roslavovi Prekopovi o prenájom po-
zemku na prenosnú garáž. 
Žiadosť Jany Burdejovej z Podho-
ria o prenájom pozemku na stánok 
(predaj mliečnych výrobkov) odloži-
li na ďalšie zasadanie. 
Obecné zastupiteľstvo súhlasilo s 
ďalším nájmom pozemku pod no-
vinový stánok pre firmu Bresman, 
s.r.o.
Poslanci zobrali na vedomie ponu-
ku poskytovania právnych služieb 
advokátskou kanceláriou JUDr. Pe-
ter Strapáč, PhD, s.r.o., Čadca. 
Rovnako zobrali na vedomie infor-
máciu ČSOB Leasing, a.s. Bratislava, 
ktorá ponúka pre obec schválený 
finančný rámec vo výške 40 000 eur 
na financovanie osobných a úžitko-
vých vozidiel. V ponuke je aj trak-
tor ZETOR Proxima 80 CL. Pritom 
konštatovali, že traktor, ktorý teraz 
vlastní obec, je už vo veľmi zlom 
technickom stave. 
Starosta obce oboznámil poslancov 
s vyjadrením Považskej vodárenskej 
spoločnosti, a.s. na žiadosť o zara-
denie do investičného plánu rozší-
renie kanalizácie na Štúrovej ulici 
– nová bytová výstavba. Kanalizácia 
bude odvádzať vody od bytoviek a 
kaštieľa. Spoločnosť túto investíciu 
zaradí do plánu na rok 2018. 
Dáša Illyová, zástupkyňa centra voľ-
ného času Včielka Púchov požiada-
la, aby sa upravila výška príspevku 
na deti z Ladiec, ktoré navštevujú 
toto centrum v rozpočte na rok 
2018.

Chcem týchto niekoľko riadkov 
venovať dvom z nich, ktoré spo-
lu s koncertom Aleluja v Skalnom 
sanktuáriu na Butkove vyčnievali 
nad ostatnými: Ladecký kotlík a Dni 
obce. 
Akcie organizačne veľmi kompliko-
vané, vyžadujúce si mnoho úsilia a 
takmer profesionálny prístup. Obe 
úspešné aj z pohľadu návštevní-
kov domácich i cezpoľných. Cesta 
k úspechu pri organizovaní od idey 
po realizáciu je dlhá a komplikova-
ná. 
Kvalita a perfektné fungovanie sú 
dôležité aj preto, lebo podujatia už 
prekročili „obecný chotár“ a navšte-
vuje ich stále viac občanov z iných 
obcí a miest. Neustále sa zlepšuje aj 
prostredie: tribúna, miesta pre di-
vákov, množstvo stánkov a atrakcií 
a čo je hlavné – úroveň kultúrnych 
programov a v prípade Ladeckého 
kotlíka množstvo súťažiacich. 
Treba vedieť aj to, že komisia kultú-
ry a športu pod vedením Dominika 
Koštialika organizuje akcie, ktoré sú 
limitované finančnými prostriedka-
mi. 
O programe na Dňoch obce sme 
písali v minulom čísle Ladeckých 
zvestí. Vrátim sa k niektorým podu-
jatiam, ktoré zvlášť zaujali a zaslúžili 
sa o kultúrnu úroveň Dní. Patrí sem 
výstava fotografií Martina Habánka. 
Vystavované fotografie fascinovali 

Na zasadaní obecného zastupi-
teľstva 14. septembra t.r. sa zú-
častnilo 7 poslancov, starosta a 
ďalší podľa programu. 

Ešte sa rok neskončil a už sme v Ladcoch zaevidovali niekoľko kultúrno-
-spoločenských aktivít, ktoré svojim rozsahom a úrovňou predčili všet-
ky predchádzajúce. Urobili dobré meno obci, ale i organizátorom, ktorí 
ich pripravili.

divákov a vyvolávali pocit pohody 
a estetického zážitku. Páčila sa aj 
profesionálna pohotovosť a nea-
fektovaný kontakt s obecenstvom 
moderátorky Moniky Fuskovej i jej 
roztancované detičky z Mimčo. 
Stručnú históriu Ladiec a Tunežíc si 
vypočuli diváci pozorne. V závere 
príhovoru Mariána Justha sme sa 
dozvedeli o našich rodákoch Lad-
čanoch, ktorí vynikajú vo svojom 
odbore a robia dobré meno obci v 
rámci Slovenska. 
Pochvala na Dňoch obce prišla aj zo 
strany našich hostí z partnerského 
mesta Kelč. 
Je veľa miest, kam by sme mali na-
smerovať uznanie a poďakovanie. 
Okrem členov komisie sú to ďalší 
dobrovoľníci, ktorí s komisiou tra-
dične spolupracujú, členovia pra-
covnej skupiny obecného úradu, 
účinkujúci i sponzori. 
A ešte jedna myšlienka, ktorá pod-
čiarkuje výchovný význam spo-
mínaných podujatí. Všetky, či na 
Butkove alebo pri Dome kultúry, v 
rámci obce i v organizáciách a ob-
čianskych združeniach, vytvárajú 
a posilňujú vlastnosti, ktoré sa v 
ostatných rokoch niekde strácali: 
občianske sebavedomie, pocit spo-
lupatričnosti a zdravý lokalpatri-
otizmus. Už len preto sa ich oplatí 
organizovať. 

- redakcia -
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Za pekného počasia sa pri pomníku 
padlých a zavraždených počas druhej 
svetovej vojny konala spomienková 
oslava pri príležitosti 73. výročia Slo-
venského národného povstania. 
Za Slovenský zväz protifašistických 
bojovníkov mal príhovor Marián Justh, 
ktorý prítomným pripomenul hlavné 
politické a vojenské udalosti súvisiace 
s týmto protifašistickým vystúpením 
Slovákov. 
Vence k pomníku za obec položili sta-
rosta Ing. Jaroslav Koyš spolu so zá-
stupcom starostu Dominikom Koštia-
likom a za SZPB Marián Justh a Anton 
Haršáni.
Pri oslavách účinkovala dychová hud-
ba Ladčanka.

Štart 16. etapy Tour de Baška, ktorá mala 
názov Ilavsko-Homôlka-Mojtínska, mala 
89,3 km a štart bol v meste Ilava, kde 
predseda TSK Jaroslav Baška najskôr 
predstavil trasu, ktorá ho cez Homôlku, 
Zliechov doviedla do Ladiec. Stretnutie 
občanov so županom bolo naplánované 
na deň 9.8.2017 o 18.00 hod. na terase v 
pohostinstve Kopyto. Na stretnutie pri-
šlo niekoľko desiatok ľudí. Pelotón, ktorý 
tvorilo asi 30 cyklistov prišiel v smere od 
Košece. Pre všetkých cyklistov bol pripra-
vený výborný guláš, ktorý pripravil maji-
teľ pohostinstva. Po krátkej prestávke a 
po stretnutí s občanmi Ladiec, sa pelotón 
už za účasti starostu Ladiec a Beluše po-
hol na Belušu. Následne na Mojtín, kde sa 
etapa skončila. 

Dominik Koštialik

Ďalšie číslo Ladeckých zvestí vyjde v de-
cembri 2017. Okrem obvyklých rubrík 
uverejníme kalendár historických udalos-
tí obce, ktorých okrúhle výročia budú v 
roku 2018. V tomto čísle, v prílohe U nás, 
nájdete aj podujatia, ktoré pripravuje Far-
ský úrad na vianočné sviatky. 
Na 10. strane to budú priebežné výsled-
ky stolných tenistov a záverečné hodno-
tenie účinkovania futbalistov v jesennej 
časti súťaží. 
V 6. čísle sa dozviete aj o práci ladčian-
skych škôl i o aktivitách organizácií a ob-
čianskych združení.

Triedený zber komunálneho odpadu je každodennou čin-
nosťou nás všetkých. Vidieť to aj na plných kontajneroch, 
ktorých vývoznosť sa nám s našim partnerom organizácie 
zodpovednosti výrobcov Envipak podarilo zvýšiť aspoň vý-
vozom kovov z frekvencie 2 x za rok na 4 x za rok a preplá-
caním šiestich vývozov veľkoobjemového kontajnera na sklo 
zo zberného dvora. 

Začiatkom leta sme dostali pozvanie na 5. ročník súťaže vo va-
rení držkovej polievky do obce Podbiel na Orave. 

Porovnaním mesiacov 1 – 8/2016 s mesiacmi 1 – 8/2017 sa nám objem 
vytriedených základných komodít plastov a skla zvýšil a to plasty o 8,89 
t a sklo o 3,74 t.
Na zbernom dvore nám začiatkom augusta pribudol nový skladový 
kontajner, ktorý slúži na uloženie obalov z tetrapackov, ktorých zber 
sa znova obnovil a na uloženie kartónov a papiera. Ostatné komodity 
môžu občania odovzdávať buď pri mobilných zberoch alebo osobne 
na zberný dvor v prevádzkových hodinách. 
Začiatok školského roka si deti zo Základnej školy spestrili preloženým 
Dňom zeme z 22. apríla. Pri tejto príležitosti žiaci 1. stupňa čistili svo-
ju obec popri ceste v Tunežiciach. Po vyzbieraní odpadu využili nové 
športové ihrisko v Tunežiciach, kde mohli svoju energiu ešte vybiť pri 
hraní loptových hier či vyšantení sa na preliezkach. 
Žiaci 2. stupňa sa podujali na vyčistenie čiernej skládky v koryte potoka 
pod Klárkou. Deti prijali výzvu urobiť dobrú vec pre svoju obec s veľkým 
nadšením. Za necelú hodinu sa popasovali s odpadom tak, že naplnili 
pripravenú traktorovú vlečku. Vyzbieral sa odpad rôznych komodít od 
pneumatík, starých matracov, starého železa a zvyškov farieb. (Píše sa o 
tom aj v článku „Jesenné upratovanie“ na strane č. 9).
Za dobre odvedenú prácu patrí všetkým žiakom Základnej školy a sa-
mozrejme aj ich učiteľom, ktorí žiakov vedú k starostlivosti o životné 
prostredie, veľké poďakovanie. Verím, že pri ďalších podobných akciách 
budeme v spolupráci pokračovať a tešiť sa z našej čistej obce a znižujú-
cich sa čiernych skládok. 
Ing. Z. Molavcová

V Ladcoch sme sformovali súťažný 
tím, ktorý z väčšej časti tvorili členo-
via komisie pre kultúru v Ladcoch, 
dobrovoľníci, ktorí pomáhajú pri prí-
prave spoločenských aktivít v Lad-
coch a šéfkuchár Martin Adamec. 
Celkovo výpravu tvorilo 17 ľudí. 
Na cestu sme sa vydali už deň pred 
súťažou. V piatok doobeda sme ab-
solvovali splav na plti po rieke Ora-
va. Niektorí zvládli aj turistiku na 
Červenú skalu nad obcou Podbiel a 
na záver sme mali grilovačku spo-
jenú so zaujímavým rozprávaním 
miestneho pltníka. 
V sobotu ráno sme boli pripravení 
súťažiť. Postupne sa zapĺňali pripra-
vené miesta na ihrisku. Súťažilo 30 
družstiev, začiatok bol oznámený 

Tradičné stretnutie 
občanov

Tour de Baška 2017

Ladecké zvesti číslo 6

výstrelom z dela. Počas súťaže vo 
varení držkovej prebiehala aj súťaž 
pilčíkov, kde sa súťažilo v predpísa-
ných pilčíckych disciplínach. Divác-
ky atraktívnou bolo hlavne rezanie 
stromov vo výške a súťaž v odvetvo-
vaní na čas. Počas dňa bol priprave-
ný hudobný program a tombola. 
Celkovo vládla veľmi príjemná at-
mosféra a zábava. 
Na vyhodnotenie sme sa tešili, pre-
tože sme boli presvedčení, že naša 
držková je najlepšia. Nakoniec sme 
skončili na 11. mieste. Zhodli sme 
sa na tom, že sme nešli vyhrať, ale 
užiť si pekný víkend a spropagovať 
našu obec Ladce. Tešíme sa na ďalší 
ročník, ktorý bude opäť začiatkom 
septembra. 

Dominik Koštialik

Život  v  obci

O Podbeliansku držku

Zmeny v triedenom zbere a čistenie



Modlitba
Anselma Grüna

Drahý Bože, na začiatku 
septembra Ťa prosím, 
aby si požehnal tento 
školský rok.
Daj, nech sa počas neho 
naučím všetko, čo potre-
bujem vedieť pre život.
Daj, nech sa naučím nielen 
učivo z učebníc a kníh, ale 
aj to, ako dobre žiť.
Daj, aby sa čas strávený v 
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Ladecký farský 
spravodaj

Šestnásty september 
bol opäť raz dňom, 
kedy sa veriaci nielen 
z našej farnosti zišli na 
Butkove pri príležitosti 
slávnosti, ktorú slávia 
kresťania na celom sve-
te - sviatok Povýšenia 
Kríža. Každý, kto mal 
vôľu, presvedčenie a 
vieru, vyniesol svoj kríž 
na horu Butkov, kde ho 
položil k nohám Ježi-
ša, lebo on sa obeto-
val za nás všetkých, za 
všetkých veriacich, za 
všetkých hriešnikov... 
Najskôr sa zdalo, že 
počasie nám pútnikom 
vôbec nepraje. Na-
pokon, napriek hmle, 
dažďu aj vetru, sa tesne 
pred sv. omšou počasie 
umúdrilo a my sme 
mohli odložiť dáždniky. 
Výhľad z tohto krásne-
ho miesta je neopísa-
teľne nádherný. Farníci, 
ktorí sa vybrali od cha-
ty Muflonka na krížovú 
cestu a obetovali ju za 
svoje manželstvá, za-
žili úžasnú silu a mohli 
sa zamyslieť nad pre-
žívaním každodennej 
všednosti po boku 
partnera, ktorého sme 
si vyvolili na cestu živo-
tom pred tvárou Boha. 
Počas zastavení na krí-
žovej ceste čítali čítania 
rôzne manželské páry, 
zaspievala nám  Hanka 
Servická, známa ľudová 
speváčka mariánskych 
piesní. Došli sme do ci-
eľa. Ešte pred sv. omšou 
mali krásne vystúpenie 
v krojoch folkloristi z 
Podpoľania, Horehro-
nia, Fačkova, Papradna 

škole stal požehnaným.
Daj, nech v sebe objavím 
možnosti a schopnosti, 
ktoré si mi dal, Bože.
Nauč ma, ako správne 
využívať svoje vedomosti 
tak, aby som prinášal úži-
tok ostatným.
Amen

Národná púť na horu Butkov
aj Rajeckej Lesnej. Niek-
torí z nich sa zapojili do 
čítania Božieho Slova 
a niesli obetné dary. 
Počas celej sv. omše 
znela hudba speváckej 
skupiny The Family Go-
spel, celebroval žilinský 
generálny vikár vdp. 
Marek Hriadeľ. Vo svo-
jej kázni nás všetkých 
zúčastnených pútnikov 
nabádal k odvahe, po-
vzbudzoval nás k tomu, 
aby sme neutekali pred 
vlastným tieňom, pred 
realitou vlastného ži-
vota, lebo pred skutoč-
ným životom sa utiecť 
nedá. Starosti, strasti, 
problémy k životu pa-
tria a vždy nás dobe-
hnú, nech sa skryjeme 
kdekoľvek. Treba ostať 
v tieni kríža, ten náš 
vlastný tieň pohltí a 
naša duša ostane slo-
bodná, pretože  spo-
činieme v náručí toho, 
ktorý za nás zomrel. 
Verím, že hovorím za 
všetkých zúčastnených, 
keď vyjadrím dojatie, 
nadšenie a spokojnosť 
nielen s obohacujúcou 
sv. omšou, ale aj s celou 
organizáciou tohto svi-
atočného dňa. Na záver 
zazneli vďačné slová 
nášho p.farára Pavla 
Turzu, ktorý okrem iné-
ho srdečne poďakoval  
všetkým pútnikom z 
rôznych kútov a farnos-
tí Slovenska i Moravy, 
sestrám spoločnosti 
sv.Vincenta de Paul z 
Belušských Slatín, se-
strám Božieho milostr-
denstva z Krakowa, aj z 
ďalekej Austrálie. Všetci 

sme sa po slávnostnom 
požehnaní spokojní a 
duchovne posilnení po 
celom dni strávenom 

na výnimočnom mieste 
vrátili do svojich domo-
vov.

Zuzana Zbínová



Ľudové misie – 24.-29. 10. 2017
Katarínsky ples – 18. 11. 2017
Sv. Mikuláš – 6. 12. 2017
Adventný koncert - Kysucký prameň – 9. 12. 2017
Roráty – v adventnom období
Koledovanie Dobrá novina
Jasličková slávnosť - 30. 12. 2017

Bližšie informácie budú na výveske, internetovej stránke a 
plagátoch.

Redakčná rada prílohy „U Nás“:
Redaktorka - Janette Šedová Janušková
Členovia tímu - Katka Filiačová, Mária Ježová
Foto - redakcia • Odborná spolupráca - Pavol Turza

V našej farskej charite sme 
sa zapojili do zbierky potra-
vín pre ľudí, ktorým by sme 
radi pomohli. Pozvánku sme 
zverejnili aj na internete. Pri-
hlásilo sa nám zopár dobro-
voľníčiek, ktoré chcú priložiť 
ruku k dielu, ale ozvali sa aj 
ženy, ktoré zrejme nerozu-
mejú tomu, ak je veľmi dô-
ležité a potrebné poskytnúť 
pomoc tam, kde vieme, že je 
treba. Napísala mi email jed-
na moja známa. Jej názor je, 
že charita je hlavne určená 
veriacim ľudom, načo robiť 
rozruch okolo bezdomov-
cov, veď im stačí poskytnúť 
vyradené oblečenie a uvariť 
im sem-tam teplú polievku. 
Uvedomila som si, že toto si 
myslí zrejme drvivá väčšina 
Slovákov. Treba otvoriť oči. V 
súčasnosti na Slovensku žije 
na hranici chudoby viac ako 
670-tisíc ľudí. Veru, neuveri-
teľné číslo. Chudoba v našej 
krajine rastie. Ide najmä o 
generačnú chudobu. Podľa 
štatistiky ide o tri generácie, 
ktoré žijú na ubytovniach bez 
šance na vlastné bývanie. Za-
dlženosť obyvateľstva rastie, 
starnúcich a chorých pribú-
da. Mnoho seniorov si ne-
môže dovoliť kvalitnú stravu, 
lieky, zdravotné pomôcky. Je 
nespočet biednych, ktorí ani 
netušia, že existuje nejaký 
systém sociálnych služieb, 
pretože je skutočne nedosta-
točný. V mnohých mestách 
a dedinách sociálne zaria-
denia neexistujú vôbec. A ak 

Dnes o chudobe...
sú, veľa dôchodcov si nemôže 
dovoliť ich služby z finanč-
ných dôvodov. Práve preto sa 
farské charity snažia pomôcť 
čo najväčšiemu počtu ľudí v 
núdzi. Nielen zaodieť, nasý-
tiť, ale aj poradiť v ťažkých 
životných situáciách. Poskyt-
núť reálne riešenie situácií, 
do ktorých sa dostanú mladí 
i starí z rôznych dôvodov. V 
mnohých prípadoch za zly-
haním človeka stoja vzťahy, 
agresivita, alkohol, zdravot-
né problémy, narušená psy-
chika. Je dobré sa zamyslieť, 
prejaviť súcit, pochopenie. A 
áno, vtedy nastúpi staré zná-
me „miluj blížneho svojho 
ako seba samého“. To je ten 
pravý dôvod na poskytnutie 
času, ochoty a chuti venovať 
sa charitnej činnosti. Treba si 
otvoriť nielen oči, srdcia, ale 
aj svedomie. Pretože ak sa 
máme skutočne dobre, prečo 
teda nepodať pomocnú ruku 
niekomu, kto také šťastie v ži-
vote nemá.

Príjemné jesenné dni 
Vám praje Janette

Zo života ...

Redakčná rada prílohy „U Nás“:
Redaktorka - Janette Šedová Janušková
Tel.: 0902 143 629  •  E-mail: janette.sedova @ azet.sk
Členovia tímu - Katka Filiačová, Mária Ježová
Úprava textu - Katka Filiačová
Foto - redakcia • Odborná spolupráca - Pavol Turza
Redakcia si vyhradzuje právo úpravy textov.

Čo pripravujeme:
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Organizácie  a  spolk y

Úspešný hasič-
ský sviatok

Detská púchovsko-ilavská 
hasičská liga

Putovný pohár Považskej 
cementárne, a.s.

Dorastenky a ženy 
v pohárových súťažiach

V krásnom počasí na vynikajú-
com trávniku pomocného ihriska TJ Tat-
ran sa 12. augusta t.r. zišlo 61 súťažných 
hasičských družstiev. Časť z nich súťaži-
la o Putovný pohár Považskej cementár-
ne, a.s. a časť zápolila v rámci Detskej 
púchovsko-ilavskej hasičskej ligy. 
Správu o priebehu pretekov nám po-
skytol František Meliš ml.

V kategórii dievčat naše dievčatá v domácom pro-
stredí – v Ladcoch vynikli a celkom suverénne zvíťa-
zili pred dievčatami z DHZ Dolná Breznica a Pruské-
ho. Na ďalších miestach bolo poradie: Dulov, Ilava, 
Lednica, Horovce, Mikušovce, Lednické Rovne, Ko-
lačín, Moštenec. 
V kategórii chlapcov sa našim nedarilo. Zvíťazilo 
družstvo z Lednických Rovní pred Mikušovcami a 
Moštencom. Na ďalších miestach skončili Streže-
nice, Dolná Breznica, Kolačín, Ilava, Lúky, Iliavka, 
Košecké Podhradie, Lysá pod Makytou, Zbora, Do-
hňany, Mikušovce, Pruské. Chlapci z Ladiec neboli 
klasifikovaní. 
Detská hasičská liga pokračovala aj ďalšími kolami. 
V Dolnej Breznici naše dievčatá suverénne zvíťazili, 
keď dosiahli lepší čas ako víťazné družstvo chlapcov. 
V Dulove boli Ladčianky opäť zlaté pred Pruským a 
Lednickými Rovňami. 
„Víťazný pochod“ pokračoval aj ďalej. V predposled-
nom kole, ktoré sa konalo v Zbore naše dievčatá po-
tvrdili svoju povesť a opäť vyhrali pred Pruským a 
Dolnou Breznicou. 
Dievčatám ďakujeme za vynikajúcu reprezentáciu 
DHZ i obce. Rovnako ďakujeme ich vedeniu, ktoré 
ich k tomuto úspechu doviedlo.

Príjemne prekvapili ženy DHZ Ladce, ktoré 
potešili všetkých priaznivcov ladčianskeho 
hasičského športu a zvíťazili. 
Poradie: 1. DHZ Ladce, 2. Streženice, 3. N. Lho-
ta. Ďalej Dulov, Kvášov, Vydrná, Ihrište, Mos-
tište.
Z 13 družstiev mužov zvíťazili hostia z Brumo-
va (Česká republika). Ďalšie poradie: Visolaje, 
Podhorie, Lidečko, Zbora, Lednica, Hoštiná, 
Lednické Rovne, Kvášov, Ladce, Beluša, N. 
Lhota, Iliavka.
V súťaži dorastu nám radosť urobili dievčatá – 
dorastenky, ktoré obsadili 2. miesto. Poradie: 
1. Streženice, 2. Ladce, 3. Kvášov a ďalej Led-
nické Rovne, Dulov, Kvášov. 
V súťaži chlapcov bolo takéto poradie: 1. Hor-
ný Lieskov, 2. Záriečie, 3. Dolná Breznica, 4. 
Ladce a ďalej Visolaje, Lednické Rovne, Prus-
ké, Lednica.

Po druhom mieste na súťaži v Ladcoch nám 
dobré meno robili aj v regionálnych poháro-
vých súťažiach. 
V Kvášove skončili opäť druhé, len o desatinu 
sekundy horšie ako víťazné Streženice. 
Na súťaži v Podhorí vybojovali tretie a v Hornom 
Lieskove opäť druhé miesto. Na nočnej súťaži v 
Hornej Porube sa zúčastnilo družstvo žien DHZ 
Ladce. V kategórii ženy – šport boli druhé za 
družstvom z Kvášova.

Posledné dvojkolo tejto súťaže sa konalo v 
Podhorí a Tŕstí. V Podhorí sa nášmu družstvu 
žien nedarilo a skončili až na 12. mieste. Na-
pravili to v Tŕstí na predposlednom kole SMHL 
štvrtým miestom. 
Celková klasifikácia v kategórii žien: z dvanásť 
súťažiacich kolektívov Ladčianky skončili šies-
te. Zvíťazilo družstvo Dežeríc pred Nosicami a 
Ihrišťom.

SMHL
Slovensko-moravská hasičská liga



Nová riaditeľka 
v Materskej škole

Turistická sezóna v plnom prúde

Vzácny dar

Ani počas horúcich letných dní ladeckí turisti nelenili a vybrali 
sa schladiť do hôr. 
V júli to bol slnkom zaliaty Rakytov (1567 m n.m.) vo Veľkej Fatre. 
Výstup s krásnym kruhovým výhľadom na okolité vrchy zvládlo 
47 turistov, vrátane 7 detí. 
Následne sme v auguste navštívili pohorie Malej Fatry. Trasu zo 
Starého dvora cez Baraniarky, Veľký Fatranský Kriváň, Chleb a Po-
ludňový grúň až do Štefanovej (v dĺžke cca 20 km a celkovým 
prevýšením takmer 1 600 m) zdolali 16 turisti. Ostatní využili la-
novku z Vrátnej na Chleb a náročnú túru si trochu uľahčili. 
V septembri nám výstup na Klin v Západných Tatrách zmarilo ne-
priaznivé počasie, a tak sme zvolili ľahšiu trasu na jednu z najkraj-
ších tatranských chát – Chatu pri Zelenom plese, nazývanú tiež 
„Brnčalka“. Nenáročný výstup, i keď v daždi, s prehľadom zvládlo 
41 turistov (z toho 7 detí). Všetci sa už tešíme na  krásnu farebnú 
jeseň, kedy nás so svojimi 2 277 metrami nad morom čaká vrch 
Hochschwab v rakúskych Alpách. 

Peter Martinák

Na cintoríne v Tune-
žiciach pribudla nová 
vstupná brána. Kovaná 
brána je vecným spon-
zorským darom od Vla-
dimíra Poliaka z Tunežíc. 
Obec Ladce mu aj touto 
cestou ďakuje za dar a 
skrášlenie tohto pietne-
ho miesta.
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Život  v  obci

Materská ško-
la v Ladcoch 
má nové ve-
denie. Ria-
diteľkou sa 
stala Alena 
H u d á ko v á , 
ktorá doteraz 
pôsobila ako 
zástupk yňa 
riaditeľky Ma-

terskej školy v Púchove. 
Alena Hudáková býva v Ladcoch 
(Hviezdoslavova ulica), je vydatá a 
má dve deti. 
V roku 1984 skončila Strenú peda-
gogickú školu v Turčianskych Tepli-
ciach – odbor učiteľstvo pre mater-
ské školy. Absolvovala všetky stupne 
ďalšieho vzdelávania, Osvedčenie o 
ukončení funkčného vzdelávania a 
kreditného vzdelávania. 
Alena Hudáková je dlhoročná člen-
ka komisie kultúry a športu obec-
ného zastupiteľstva a Zboru pre 
občianske záležitosti v Ladcoch. 
Patrí medzi aktívnych, iniciatívnych 
a platných organizátorov kultúrno-
-spoločenských podujatí v obci. 
Novej riaditeľke Materskej školy 
prajeme, aby sa jej práca na zodpo-
vednom mieste darila, aby spolu s 
kolektívom pedagógov a pracovní-
kov udržali a ešte zlepšovali tradične 
vynikajúcu úroveň našej Materskej 
školy.

Foto: Martinák



104 žiakov v učilišti

Prvé zvonenie v Základnej škole zaznelo 4. septembra t.r.. Pe-
dagógovia začali nový školský rok s nižším počtom žiakov ako 
v roku predchádzajúcom. Nastúpilo 183 žiakov, z toho 107 
dievčat a 76 chlapcov. Na 1. stupni je 83 a na druhom 100 žia-
kov. Počet detí v Školskom klube je 50. 
Vedenie školy sa nezmenilo. Riaditeľkou je Mgr. Bronislava 
Majtánová, jej zástupkyňa PaedDr. Mária Hatoková. Ekonómka 
školy je Lýdia Jakubechová.

Aj v Odbornom učilišti internátnom v Ladcoch otvorili nový školský 
rok 4. septembra t.r.. Na slávnostnom otvorení sa zišli v Dome kultúry.
Do školských lavíc Odborného učilišťa zasadlo 104 žiakov, z toho 46 
dievčat  a 58 chlapcov. Pre budúce povolanie sa budú pripravovať 
4 murári, 12 maliarov, 8 stolárov, 16 stavebných zámočníkov, 18 zá-
hradníkov, 33 kuchárov a 13 žiakov v učebnom odbore služby a do-
máce práce. 
V prvom ročníku je 41, v druhom 34 a v treťom 29 žiakov. To je o málo 
menej ako v predchádzajúcom školskom roku (109).
Mgr. M. Sňahničan
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Školst vo

1. – Mgr. Eva Letková 
2. – Mgr. Jarmila Šelingová 
3. –  Mgr. Daniela Koňuchová
4. A  – Mgr. Katarína Štefancová
4. B  – Mgr. Miroslava Bartáková
5. – Ing. Lenka Dideková
6. – Ing. Katarína Šibíková
7.–  Mgr. Vladimíra Šišková
8.– Mgr. Tomáš Struňák
9.– Mgr. Šárka Adamcová  

Bez triednictva zostali: 
Ing. Martina Kozlíková 
(aprob. MT, FYZ, Inf.), Mgr. 
Jana Sitárová (aprobácia 
SJL), Mgr. Pavol Turza (kat. 
náb. vých.) a Mgr. Dušan 
Vaňko (evan. náb. vých.). V 
ŠKD tento rok budú Mgr. Má-
ria Ďurčíková a Ing. Katarína 
Chreňová.

Žiaci majú možnosť pracovať v záujmových krúžkoch. V tom-
to školskom roku ich bude dvanásť: Športové hry – chlapci 
(Mgr. Bronislava Majtánová), Športové hry – dievčatá (Mgr. 
Vladimíra Šišková), Slovenčina pre deviatakov (Mgr. Vladimí-
ra Šišková), Príprava na biol. olympiádu (Mgr. Tomáš Struňák), 
Kuchtík (Ing. Katarína Šibíková), Matematika pre deviatakov 
(Ing. Martina Kozlíková), Príprava na matem. súťaže (Ing. Mar-
tina Kozlíková), Hasičský (Eva Kubicová), Redakčný (Mgr. Šárka 
Adamcová), Krúžok nemec. jazyka (PaedDr. Mária Hatoková), 
Čítame po anglicky (Mgr. Jarmila Šelingová), Anglický krúžok 
(Mgr. Miroslava Bartáková).

Nie na každej škole sa môžu popýšiť žiaci tým, že na výuku 
chémie, biológie alebo aj fyziky môžu chodiť do modernej 
učebne. I keď rekonštrukcia chemicko-biologického labora-
tória trvala štyri roky a stála skoro 20 000,- eur,  vyplatila sa. 
Naši žiaci sa radi učia v priestoroch, kde si môžu pomocou po-
kusov overovať svoje vedomosti. V učebni nechýba digestor 
na odsávanie výparov, ktoré vznikajú pri miešaní chemikálií, 
plynové horáky a elektrické zásuvky na striedavý a jednosmer-
ný prúd, nové mikroskopy a iné. Nábytok v učebni zodpove-
dá najnovším štandardom.  Pomôcky na vyučovanie učitelia 
a žiaci využívajú  aj z projektov, do ktorých sa škola zapojila 
po minulé roky. Pravdaže pre skvalitnenie výučby sa budeme 
snažiť i naďalej  rozširovať vybavenie učebne. Dúfam, že také-
to prostredie podnieti záujem našich detí i o takéto náročné  
predmety a budú nás reprezentovať na rôznych súťažiach a 
olympiádach. Výučba v našej novej „chemičke“ pripraví žiakov 
na stredoškolské štúdium.

Mgr. Bronislava Majtánová

V piatok, 8.9. sa žiaci II. stupňa vybrali do Horných Ladiec s ci-
eľom urobiť našu obec krajšou a najmä čistejšou. Prešli okolo 
lomu a zastavili až pod Klárkou, kde vyčistili trávnaté plochy a 
vyzbierali mnoho predmetov a odpadu, ktoré do prírody  ne-
patria. Odpad bol následne vyvezený na zberný dvor.    
Jesenné upratovanie sa robilo v spolupráci s Obecným úra-
dom Ladce a Komisiou pre životné prostredie pri OcÚ. Ďakuje-
me pani Zuzke Malovcovej – Seidl a pánom Kurtišovi a Kuma-
novi za organizačné pokyny a pomoc počas akcie.

Mgr. Šárka Adamcová

Prvý septembrový týždeň si žiaci prvého stupňa spolu s tried-
nymi učiteľkami opäť preverili svoje schopnosti a zručnosti v 
dopravnej výchove. V teoretickej časti si zopakovali pravidlá 
cestnej premávky, povinné vybavenie bicykla, pravidlá správa-
nia vo verejných dopravných prostriedkoch, dopravné značky. 
Praktická časť dopravnej výchovy sa uskutočnila v objekte ško-
ly, na vytvorenom dopravnom ihrisku. Žiaci si prakticky overili 
svoje schopnosti a zručnosti jazdou na bicykli. Ciele dopravnej 
výchovy na ZŠ sú zamerané na všetky tri oblasti osobnosti ži-
aka, na oblasť kognitívnu, afektívnu a psychomotorickú, ktoré 
je potrebné proporcionálne  rozvíjať.  Mgr. Daniela Koňuchová

Triedy a triedni učitelia:

Záujmové krúžky v ZŠ

Naša nová pýcha

Jesenné  upratovanie

Didaktické hry

MŠ Ladce v školskom roku 2017/2018
Materská škola je pre život každého človeka nenahraditeľná, po-
trebná a dôležitá práve na začiatku jeho života, kedy sa dieťa for-
muje ako osobnosť. Naša Materská škola svojim pestrým a zaují-
mavým programom, vypracovanými rôznymi projektmi, vlastným 
vzdelávacím programom „Poď so mnou spoznávať svet“ vypraco-
vaným podľa Štátneho vzdelávacieho programu ISCED O – pred-
primárne vzdelávanie, ponúka deťom prežiť v súčasnej, pre dospe-
lých tak uponáhľanej dobe, nádherné a nezabudnuteľné chvíle. Tie 
prežíva vďaka svojim erudovaným pedagógom s veľkým srdcom 
v čarovnom, podnetnom, estetickom prostredí. V prostredí plnom 
prekvapení, spontánnych či edukačných hier, edukačných aktivít i 
zaujímavých plánovaných činností ako napríklad: Sokoliari v MŠ, 
Zemiačkový týždeň, Tvorenie z tekvičiek, Rozsvieťme si Vianočný 
stromček, Výzdoba adventného venca, Ovocný týždeň, Zimná 
olympiáda, Týždeň bylinkových čajov, Fašiangový karneval, Vyná-
šanie Moreny, Stavanie mája, Letná olympiáda, Korčuliarsky výcvik, 
Plavecký výcvik, Škola v prírode, Čarovná noc v MŠ...
Veľkému záujmu detí a podpore rodičov sa tešia záujmové krúžky: 
tanečný, výtvarný, cukrársky a výučba anglického jazyka.
V školskom roku 2017/2018 navštevuje MŠ 106 detí vo veku od 2 
do 7 rokov. K 1.9.2017 bola vytvorená nová trieda, takže v súčasnej 
dobe máme 5 tried. S deťmi pracujú tieto pedagogické pracovníč-
ky: 1. trieda: Alena Kukučková, Alena Janíková, 2. trieda: Táňa Ku-
kuliašová, Mgr. Gabriela Zahradníková, 3. trieda: Anna Grmanová, 
Mgr. Ivana Molnárová, 4. trieda: Alena Hudáková, Karin Štefúnová, 
5. trieda: Andrea Kotrasová, Alena Svádová.
Vzájomným pôsobením učiteľa a dieťaťa, za účasti mnohých, roz-
dielnych, starších i mladších rovesníkov a kamarátov, prežíva dieťa 
v našej Materskej škole dni plné lásky, radosti, šťastia, pokoja, po-
hody, na ktoré bude celý život spomínať. 

Alena Hudáková, riaditeľka MŠ
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Špor t

V troch stolnoteniso-
vých ligách

Výsledky prvých jesenných 
kôl majstrovských súťaží

I napriek dobrej prípra-
ve a posilneniu muž-
stva nemôžeme byť s 
výsledkami družstva 
dospelých spokojný. 
Príchodom Jozefa Pa-
gáča, Patrika a Martina 
Štrbákovcov, Erika Flo-
riša, Medarda Vangela 
sa herný prejav muž-
stva zlepšil, ale stále 
nám chýba zakončova-
teľ. A tak sa zdalo, že 
mužstvo bude bojovať 
o čelné pozície. Naopak 
domáci hráči Kučera, 
Vaňovci, Bonan a Ma-
chala, ktorí volali po 
konkurencii, sa zrazu 
otočili o 180° a bojko-
tujú účasť na majstrov-
ských zápasoch. Naviac, 
hneď v úvodnom kole 
sa zranil Pagáč. Chlap-
com, ktorí nastupujú na 
zápasy, s výnimkou zá-
pasu v Podolí, nemožno 
uprieť snahu. Odohrali 
dobré zápasy, domáce 
stretnutia s Pov. Bystri-
cou i Lehotou pod Vt. 
spĺňali kritéria vyšších 
súťaži. Často chýbal 
povestný kúsok šťas-
tia a toto hodnotenie 
mohlo byť oveľa pozi-
tívnejšie. Skutočnosť je 
však taká, že po 6 ko-
lách majú na konte len 
jedno víťazstvo 3 body 
a vysoko pasívne skóre 
6:14, za čo nám patrí 
predposledné 15. mies-
to. Neostáva nám nič 
iné, len veriť, že tie lep-
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Posledný septembrový deň začali stolní tenisti A družstvo 
boje v 3. stolnotenisovej lige. Rovnako družstvo B v 5. lige 
a C družstvo otvoria svoje súťaže 6. októbra t.r. 

si umiestnenie našich v ročníku 2016-2017. A družstvo skon-
čilo v 3. lige na treťom mieste, B družstvo v 5. lige bolo druhé 
a C družstvo obsadilo v 6. lige stred tabuľky – šiestu priečku. 
Stolnotenisový oddiel TJ Tatran cementáreň Ladce má pre se-
zónu 2017 – 2018 k dispozícii týchto hráčov: 
Jurč Miloš, Galanská Viera, Tomanica Miroslav, Pieťka Michal, 
Jankovský Vladimír ml., Hromek Vladimír, Popelka Viliam, 
Gajdošík Peter, Kvasnica Dušan, Sňahničan Miroslav, Jankov-
ský Vladimír st., Letko Vladimír, Pišta Miroslav, Zahustel Ján, 
Galanský Peter, Kalus Pavol, Popelka Anton, Švihel Jozef, Kvo-
cera Martin.

3. liga
30. 09. 17 TJ Tatran Ladce A – 
TJ Slovan D. Kočkovce A
14. 10. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK Veľké Uherce B
14. 10. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK TEVOS Partizánske B
28. 10. 17 ŠKST Bošany B - TJ 
Tatran Ladce A
28. 10. 17 SK Karpatia Prievi-
dza A – TJ Tatran Ladce A 
11. 11. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STO Prusy A
11. 11. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK EURO Drietoma B
18. 11. 17 Keraming Trenčín B 
– TJ Tatran Ladce A
18. 11. 17 ŠKST Sedmerovec A 
– TJ Tatran Ladce A
02. 12. 17 TJ Tatran Ladce A – 
ObSK UNIMAT Lazany A
02. 12. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK Prievidza A
16. 12. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK Stará Turá A
16. 12. 17 TJ Tatran Ladce A – 
STK Nové Mesto n/V B

5. liga
06. 10. 17 Dubnica A – Ladce B
13. 10. 17 Ladce B – N. Dubni-
ca B
20. 10. 17 TTC PB C – Ladce B
27. 10. 17 N. Dubnica C – Lad-
ce B

Vyžrebovanie súťaží: (uvádzame len prvú časť  - odvetné 
zápasy uverejníme v decembrovom čísle Ladeckých zvestí):

šie chvíle nás ešte len 
čakajú a hodnotenie 
jesene bude pozitívne.
Dorast má po úvod-
ných 4 kolách vyrovna-
nú bilanciu 2 víťazstvá 
a 2 prehry. So 6 bodmi 
a skóre 6:4 im patrí 8. 
miesto. M. Adamec a I. 
Kandráč dali po 2 góly.
Žiaci doplácajú na to, 
že s výnimkou 3 hráčov 
by všetci ostatní mohli 
hrať za mladších žiakov 
(3 hráči) a ostatní strie-
davo štartujú aj v ka-
tegórii prípravky U11. 
Tomu zodpovedajú aj 
výsledky, z 3 odohra-
ných zápasov 1x zvíťa-
zili a 2x prehrali. V aktu-
álnej tabuľke im patrí 8. 
miesto. 
Prípravkari majú za se-
bou už celú jesennú 
časť súťaže, keď odo-
hrali 8 zápasov s kaž-
dým zo 4 súperov po 2 
zápasy. 2x zvíťazili 3:2 s 
Belušou a 2:0 s Fan-clu-
bom Púchov, 2x remi-
zovali zhodne 2:2 s Fan-
-clubom Púchov a tiež 
s MŠK Púchov, ostatné 
stretnutia prehrali, nad 
ich sily boli Visolaje. 
V tabuľke skupiny C 
skončili na 3. mieste s 
8 bodmi a skóre 15:25. 
Najlepším strelcom je 
Čechúty s 5 gólmi, o je-
den menej dal Kráľ. Ako 
som spomínal, obaja už 
hrávajú aj za starších ži-
akov.              Ing. F. Gach

10. 11. 17 Ladce B – Pruské A
17. 11. 17 Pružina A – Ladce B
24. 11. 17 Ladce B – Slovan PB 
A
01. 12. 17 Medeko PB A – Lad-
ce B
08. 12. 17 Ladce B – Dol. Moš-
tenec A
14. 12. 17 Dol. Kočkovce B - 
Ladce B
22. 12. 17 Ladce B – Sedmero-
vec B

6. liga
06. 10. 17 Ladce C – Slovan PB B
13. 10. 17 Nozdrovice A – Lad-
ce C
20. 10. 17 Ladce C – Dohňany A
27. 10. 17 Ladce C – Zliechov A
10. 11. 17 Milochov A – Ladce 
C
17. 11. 17 Ladce C – Dol. Ma-
ríková A
24. 11. 17 JoLa DCA A – Ladce 
C
01. 12. 17 Ladce C – TTC PB D
08. 12. 17 Červený Kameň A – 
Ladce C
15. 12. 17 Ladce C – Pruské B
22. 12. 17 Sedmerovec C - Lad-
ce C 

Mgr. M. Sňahničan


